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Extra investering voor jeugdhulp nodig

Als Algemeen Bestuur van de 17 gemeenten in Zuid-Holland Zuid stellen we de 
gemeenteraden voor om, bovenop de reeds extra toegekende middelen ad 5,4 
miljoen euro, 4,7 miljoen euro extra vrij te maken om er voor te zorgen dat de 
kinderen in onze regio de noodzakelijke jeugdhulp kunnen blijven ontvangen. 
Uit de eerste burap blijkt dat er sprake is van een toegenomen vraag en 
zwaarte van de ingezette jeugdhulp. Tegelijkertijd vindt het AB het 
onverteerbaar dat de extra kosten voortdurend op de gemeenten blijven rusten 
en dringt er nogmaals bij het Rijk op aan om het macrobudget aan te passen. 

Tot en met 2018 hebben de 17 gemeenten gezamenlijk in totaal 17 miljoen euro extra 
geïnvesteerd in de jeugdhulp. 
Sinds 2015 is het aantal vragen om jeugdhulp gestegen. Ook heeft de regio te maken 
gehad met een korting op het rijksbudget Jeugd van ruim 15 miljoen euro. Met als 
uitgangspunt dat geen kind in onze regio tussen wal en schip valt, ook al is er 
onvoldoende financiering, hebben gemeenten ervoor gekozen om extra middelen 
bovenop het macrobudget in te zetten. 

Stijgende zorgvraag
Met het Meerjarenperspectief Jeugdhulp Zuid-Holland Zuid 2018-2022 dat eind vorig jaar 
is vastgesteld, hebben de gemeenten plannen gemaakt om de jeugdhulp effectiever en 
sneller in te zetten. Er wordt hard gewerkt aan preventie, transformatie, het nog beter 
vormgeven van de toegang en de 3D samenwerking. Het effect van deze maatregelen is 
zo kort na de vaststelling van het meerjarenperspectief nog niet zichtbaar. Daarbij komt 
dat er sprake is van een toegenomen vraag naar jeugdhulp. Dat blijkt niet alleen in onze 
regio het geval te zijn, maar is een landelijk beeld. De zorgvraag wordt door de sociale 
teams en o.a. de huisartsen vastgesteld. Zij indiceren hulp voor jeugdigen, waarna die 
hulp wordt ingezet, beschikt en gefinancierd. 
De ontwikkeling van de zorgvraag is lastig te voorspellen. De prognoses uit de eerste 
burap bleken daarentegen de afgelopen jaren betrouwbaar.
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Kinderen krijgen zorg die noodzakelijk is 
Om toch alle kinderen van de noodzakelijke jeugdhulp te voorzien stelt het Algemeen 
Bestuur aan de 17 gemeenteraden voor om meer geld vrij te maken. Het officiële verzoek 
aan de raden om hun zienswijze te geven over deze begrotingswijziging 2018 volgt 
binnenkort. Extra wrang is dat de regio, ondanks forse tekorten in het jeugddomein, geen 
aanspraak kan maken op de ingestelde stroppenpot door de gehanteerde definities en 
ingebouwde drempel, maar wel moet meebetalen. De stroppenpot is bedoeld voor 
gemeenten met grote tekorten in het sociaal domein. Het Rijk draagt daar voor de ene 
helft aan bij, de andere helft moet opgebracht worden door de gemeenten vanuit het 
gemeentefonds. 

Nader onderzoek
Met de VNG is afgesproken dat er nader onderzoek komt naar de toegenomen vraag en 
kosten van de jeugdhulp. Aan een dergelijk onderzoek werken wij graag mee. Wij zijn ook 
van mening dat zo'n onderzoek niet vrijblijvend kan zijn en gaan er vanuit dat het 
bijdraagt aan voldoende macrobudget voor de jeugdhulp.

   


